
同等学力人员申请硕士学位英语模拟试卷与参考答案

一、口语交际(共10分)

第一题

对话内容：

面试官：您好，请介绍一下您自己。

应聘者：您好，我是一名工程师，毕业于一所知名大学，拥有丰富的项目经验。我 

想申请硕士学位以进一步提升我的专业能力。

面试官：好的，请谈谈您为什么要申请硕士学位?

应聘者：我认为硕士学位是一个标志，代表着我可以在我的专业领域里不断进步， 

扩大知识面和提升研究能力。这将对我的职业生涯发展有非常大的帮助。我也想跟上行 

业的发展趋势并更好地适应变化。同时我对这个专业充满热情，也希望通过研究和学习 

了解更多有关这方面的知识。

面试官：听起来很好。在您看来，最大的挑战是什么?您将如何应对这些挑战?

应聘者：我认为申请硕士学位最大的挑战在于学习过程中的时间和压力管理。我需 

要在工作的同时兼顾学习，但我会合理规划时间并找到适合自己的学习方法来应对这些 

挑战。我也会寻找机会与其他专业人士交流和学习以丰富我的知识和经验。

面试官：很好，谢谢您的回答。最后一个问题，您对未来有什么展望?请谈谈您的 

职业规划。



应聘者：我希望能够在我所从事的领域取得更大的成就，并在未来成为该领域的专 

家或领导者。我计划通过不断学习和实践来提升自己的技能和知识，并寻求更多的机会



和挑战来扩展我的职业领域和视野。同时我也希望为公司做出更多贡献并创造更多的价 

值。对于我来说，重要的是能够找到一个平衡工作和生活的方式，让自己不断前进和发 

展。我也希望在未来有机会指导新一代的工程师，传承知识和技能。感谢这次的面试机 

会让我能够向您分享我的愿景和目标。对此您对申请者的预期职业规划还满意吗?您有 

下一步准备和我进行沟通或交流的打算吗?也期待您的回答和建议。”这段对话具体题 

目如下：

问题：根据对话内容，选择正确的答案描述应聘者的动机和目标。

1. 应聘者申请硕士学位的主要动机是什么?他希望通过学习提升什么方面的能

力?(他希望通过学习提升专业能力、扩大知识面和提升研究能力。)答案为选 

项①专业能力的提升和选项②知识面的扩大以及选项③研究能力的提升。应聘者 

想进一步提升自己的专业能力并跟上行业的发展趋势。(多选)在面试过程中，

应聘者明确表示了对专业领域的热情和追求更高层次的知识和技能的动力。因此， 

选项①②③都是正确的答案。同时，应聘者还提到了应对挑战和职业规划的考虑， 

这也进一步证明了他申请硕士学位的决心和追求进步的决心。)答案是：①②③  

专业能力的提升、知识面的扩大和研究能力的提升都是应聘者的动机和目标。

解释理由：应聘者明确表达了对提升专业能力、扩大知识面和提升研究能力的渴望 

和追求进步的决心。他希望通过申请硕士学位来实现这些目标并跟上行业的发展趋势。 

因此，这三个选项都是正确的答案。同时应聘者的回答也体现了他的职业规划和对未来 

的展望。因此，面试官对应聘者的预期职业规划是满意的并可能愿意进一步与他沟通和 

交流关于未来的计划和发展方向的建议和意见。解释理由的答案是对应聘者的动机和 

目标进行了详细解释和阐述同时提供了对话内容的支持证据从而确保了答案的准确性

和完整性符合题目的要求同时满足了选择题的回答格式要求同时也为面试官提供了进



一步的思考和沟通的建议和意见。 对于面试官来说在了解应聘者的动机和目标后可以 

考虑如何进一步引导应聘者阐述具体的计划和行动步骤以便更好地评估应聘者的能力  

和潜力并给出具体的建议和意见以帮助应聘者更好地实现自己的职业规划和目标。)希 

望符合您的要求!如果您还有其他问题或需要进一步的帮助请随时告诉我!

第二题

Part   One:Oral   Communication

A:Excuse me,could you please help me with this question? 

B:Of     course,what's     the     problem?

A:I'm  applying  for  a  master's  degree,and  I'm  not  quite  familiar  with  the 

English requirements for the exam.

B:I   see.Well,first    of   all,you    need   to    have   a    good    command   of   English, 

especially   in   reading    comprehension    and   writing.

A:That makes sense.How about speaking and listening?

B:For speaking,you need to be able to express your ideas clearly and coherently. 

For listening,you should be able to understand spoken English on various topics. 

A:I see.Are there any specific topics we should focus on?

B:Usually,the  exam  covers  a  range  of topics,including  personal  interests, 

work    experience,social     issues,etc.You    can     choose     topics    that     interest    you 

for  the  exam

A:Thank you for your help!I think I'm ready to tackle the exam now. 

Questions:

1.What is the first thing you need to do before applying for a master's degree?



A.Prepare for the exam



B.Familiarize     yourself     with     the     English      requirements

C.Find     a     tutor

D.All    of   the    above

2.How many parts are there in the speaking part of the exam?

A.One

B.Two

C.Three

D.Four

3.What kind of topics should you choose for the speaking part?

A.Personalinterests

B.Work      experience 

C.Social  issues

D.All    of   the    above

4.How long should you spend on each question in the speaking part?

A.1 minute

B.2     minutes 

C.3     minutes 

D.4     minutes

5.Why is listening an important part of the exam?



A.To test your ability to understand spoken English 

B.To    test    your    ability    to    speak    English    

C.To    test    your    ability    to    read    English

D.To    test    your    ability    to    write    English



二、词汇-选择填空(本大题有10小题，每小题1分，共10分)

1.Question:Choose the word that best completes the sentence:He has an

excellent             for learning new languages.

A.ability

B.skil]

C.talent

D.experience

Answer:A

Explanation:The sentence is asking about a quality or trait that someone 

has     in      order     to      learn      new     languages      well.‘Ability'refers     to      the      capacity 

or    power    to     do    something,which    fits    best     in    this     context.

2.Question:Choose the word that best completes the sentence:The teacher's

explanation was so            that everyone was able to understand the complex 

concept.

A.clear

B.confusing  

C.interesting 

D.boring

Answer:A



Explanation:The sentence is describing the teacher's explanation in a way 

that made it easy for everyone to understand.‘Clear'means easy to understand, 

which    is    the    opposite    of    ‘confusing'and    ‘boring’,and    ‘interesting'



doesn't        necessarily        imply        clarity.

3.The    new    policy    will    take    effect    next     month,                  the   students   will    have   to    pay 

more   for   their    courses.

A.but

B.and

C.or

D.so

Answer:D.so

Explanation:This    is     a     compound    sentence.The     main     clause    is“The     new    policy 

will     take      effect     next      month,”and     the      subordinate      clause     is“the      students      will 

have      to      pay      more       for      their      courses.”The       subordinating      con      junction“so”is 

used    here     to    indicate     that    the     second    part     of    the     sentence     is    a     result    or

consequence       of       the        first        part.Therefore,“so”fits       perfectly        in       the        blank.

4.Although he was not an experienced teacher,he did an excellent job             his 

work.

A.in

B.on

C.at

D.with

Answer:B.on



Explanation:This        question         tests        preposition         usage.In        this         sentence,the 

preposition     “on”is      used      correctly     to      indicate     that      the      person     is      skilled      or 

experienced      in       a      particular      area,which       is“his      work.”The       other      options       do



not      fit      as      well       in      this      context.For      example,“in”is       typically      used      for      being

inside              something,“at”for              specific               points              or               locations,and“with”for

possessing      or      involving      an      object.

5.The  new  policy  will            effect  from  the  beginning  of  next  month.

A.take  

B.make 

C.give

D.do

答 案 ：A.take

解 析 ： take         effect 为固定搭配，意为“生效”,符合句意。

6.She   is              to graduate next year if she can pass the exam.

A.expected 

B.supposed  

C.made

D.caught

答案：A.expected

解析： be    expected    to    do     sth. 为固定用法，意为“被期望做某事”,符合句意。 

7.Choose  the  word  that  best  completes  the  sentence:

He has an          for  learning  that  really  sets  him  apart from others.

A.ability



B.talent

C.skill

D.gift



Answer:D

Explanation:The word“gift”is used metaphorically to describe a natural 

ability or talent for learning that is not acquired through formal education 

but  rather  through  a  natural  inclination  or  inclination.

8.Choose the correct form of the verb to complete the sentence:

By the time you arrive at the airport,I            _for you at the gate.

A.will     have     waited

B.will     have     been     waiting

C.will        wait

D.am      waiting

9.The new policy will            effect from the beginning of next month.

A.take

B.make

C.give

D.do

答案：A

解析： take       effect 为固定搭配，意为“生效”,符合句意。

10.We shouldnot             the good qualities of others             our own.

A.compare;with



B.compare;to

C.compare;against 

D.compare;with

答案：B



解析： compare  A  with/to  B 为固定搭配，意为“把A和 B进行比较”。句意表示 

“我们不应该把别人的好品质和我们的品质进行比较。”故选B。

三、阅读理解(共25分)

第一题

The   passage    is    about    the   importance   of   time    management   for   students.It  

emphasizes   that   effective   time   management    skills   can   help    students   achieve   their 

academic   goals   and   reduce    stress.

1.What is the main idea of the passage?

A.Time management is the key to success.

B.Students    should    avoid    using    smartphones.

C.How   to   manage   time   effectively.

D.The   benefits    of   time    management    for    students.

2.According to the passage,what is one benefit of time management for students?

A.It helps students save time.

B.It    makes    students    more    productive.

C.It       reduces       students'    stress.

D.It       improves        students'memory.

3.The passage suggests that time management can help students with:



A.Balancing work and study.

B.Improving      relationships      with      friends.

C.Reducing     anxiety     and     depression.



D.All    of   the    above.

4.The author believes that time management skills can:

A.Be learned easily.

B.Be   developed   over   time.

C.Be    ignored    by    students.

D.Be   negated   by   technology.

5.What is the author's advice to students regarding time management?

A.To use smartphones more freely.

B.To    prioritize    tasks    and    set    specific    goals. 

C.To    leave    all    tasks    until    the    last    minute.

D.To    avoid    setting    any    goals    or    priorities.

第二题

Reading    Passage:

Text:Education    is     the    fundamental     tool     for    enhancing     one's     skills     and 

knowledge,but beyond its formal boundaries,lifelong learning becomes an

indispensable aspect of personal growth and societal progress.Lifelong

learning is an active pursuit of knowledge throughout one's life,not just 

limited to formal education.It encompasses informal learning opportunities 

that    arise     in     daily     life,such     as     learning     from     work     experiences,interacting 

with peers,and engaging in hobbies or volunteer activities.This type of



learning fosters a culture of continuous growth and encourages individuals to 

embrace new challenges and opportunities.Lifelong learners are adept at

adapting to changes in their field,as they continually update their knowledge



and skills to remain competitive in their chosen career path.The significance 

of lifelong learning is increasingly recognized in modern society,as it aligns 

with the evolving needs of businesses and industries.In addition to enhancing 

professional  prospects,lifelong  learning  contributes  to  personal  fulfillment 

and   societal  well-being  by   fostering  innovation,creativity,and  critical

thinking.

Questions:

1.What is the main idea behind lifelong learning according to the passage?

A.It is about acquiring knowledge throughout life.

B.It    is    focused    on    formal    education    only.

C.It    involves    learning     from    work    experiences    only.

D.It    is    a    pursuit    of    personal    growth     and    societal    progress.

答案：A.It    is     about     acquiring     knowledge     throughout     life. (终身学习是关 

于一生中获取知识。)

2.The term“lifelong learning”encompasses which of the following?

A.Formal education only.

B.Informal     learning     opportunities      that     arise     in      daily     life.

C.Both    formal    and    informal    education    combined.

D.Just     work     experiences     and     volunteer      activities.

答案：C.Both formal and informal education combined.(终身学习涵盖了正 

式和非正式教育相结合。)



3.Lifelong learning helps individuals in which of the following ways?

A.To adapt to changing career demands and remain competitive.



B.To     improve     their      professional     prospects      only.

C.To     increase    their     social     status     within     a     community.

D.To    become    more     innovative    and    creative     in    all     aspects    of    life.

答案：A.To    adapt    to     changing     career    demands     and    remain     competitive.( 终 

身学习帮助个人适应不断变化的职业需求并保持竞争力。)

4.What does the passage say about lifelong learners?

A.They are easily influenced by changing trends in their field.

B.They    struggle    to    adapt   to    changes    in    their    career   path    due   to    lack    of 

formal  education  qualifications  or  opportunities  for  lifelong  learning  or

formal training later in their careers through increased formal educational 

opportunities at universities and other educational institutions with proper 

provision for adult education with continuing support in every field from

governmental and non-governmental organizations including workplaces which act 

as agents of informal learning on daily basis along with peer groups where   

personal hobbies like sports etc contribute positively for them while facing 

professional challenges during later part of their careers leading them towards 

overall       success       at       last.()    此选项太过复杂，原文中并没有明确提到终身学习者 

容易受到趋势的影响或缺乏正式教育资格和终身学习的机会。但原文提到终身学习者擅 

长适应他们领域的改变，并持续更新他们的知识和技能以保持竞争力。因此，答案更接 

近描述终身学习者如何适应变化并持续学习。因此答案是终身学习者擅长适应他们领域 

的改变并持续更新他们的知识和技能。选项最接近此描述的是： D.  终身学习者擅长适 



应职业生涯中的变化并努力追求成功。这是一个概括性的答案，涵盖了原文中关于终身 

学习者的几个关键点。因此，答案为D。但请注意，这是一个简化的答案，原文内容更

以上内容仅为本文档的试下载部分，为可阅读页数的一半内容。如要

下载或阅读全文，请访问：

https://d.book118.com/518063116133007004
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